
Coordinació Districtes

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 3

Núm.: 2/2022
Caràcter: ORDINARI
Data: 18 de juliol de 2022
Horari: De 18.30 h a 20.30 
Lloc: Centre Cívic alcalde Morera

Hi assisteixen:

Mònica Polo Rubia Presidenta

Jordi Rueda Muñoz Representant suplent Grup Municipal PSC

Manuel Ávila Lorca Representant AV Can Palet

Sofia Cordero Garcia Representant AV Xúquer

Magdalena Aguilar García Representant AS d’entitats de gent gran

Josep Rodríguez Montserrat Representant AS d’entitats juvenils

Yolima Elisabeth Villada Garzón Representant AS d'entitats educatives

Membres excusats:

Pau Hernández Del Águila Representant Grup Municipal ERC-MES

Francisco Utrera Cabrera Representant AV Guadalhorce

Xavier Vives Batlle Representant AV Segle XX

Alba Nos i Melich Representant AS d’entitats de dones

Pedro José Limón Fernández Representant AS d’entitats culturals

Mounir Chkat Aadi Representant AS d’entitats ciutadania i drets civils

Rafael Morante Lorca Representant AS d’entitats solidàries

Anna Ceballos Villach Representant AS d'entitats educatives

Montserrat Serra Latre Representant Comunitat educativa primària

Josep Oriol Ventura Caellas Representant Comunitat educativa secundària

Lluïsa Romero Barrientos Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Membres absents:

Joan Bernaus Massana Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Gonzalo Díaz Hernando Representant Grup Municipals Ciutadans Terrassa

Jose Luis Iguña Salvador Representant AV Can Jofresa

Ana María Ferrer Alarcón Representant AS d’entitats solidàries

Mohamed El Asri Representant AS d’entitats juvenils

Isabel Parra Viudez Representant AS d'entitats esportives

També hi assisteixen:

Sonia Arnau Montoro
Cap del Servei de Programes, Projectes de suport a 
l’Atenció Primària

Laura Fusté Llorens Tècnica de Joventut i Lleure

Victòria Hernández Salamero Cap Unitat Promoció de la Gent Gran

Sara Gallés Vilaplana Tècnica del Servei de Promoció de la Gent Gran
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Pepe Badia Marrero Responsable Equipaments Districte 3

Lluïsa Pérez Azcárate Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 10 de març de 2022
2. Presentació de la selecció de les propostes del procés participatiu «Amb tu, millorem la 

vida del barri. Per una ciutat saludable»
3. El Servei de Gent Gran al Districte 3. Presentació Projecte Lligams
4. Informacions de Presidència
5. Precs i preguntes
6. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 10 de març de 2022

Obre la sessió la presidenta del Consell, la senyora Mònica Polo Rubia, dóna les gràcies a tots
els consellers i conselleres  per  la seva assistència. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a
l’acta  de l’  anterior  reunió  del  Consell  Municipal  de Districte.  Com no n’hi  ha cap,  s’aprova
l’acta.

2. Presentació de la selecció de les propostes del procés participatiu «Amb tu, millorem
la vida del barri. Per una ciutat saludable»

La Sra. Mónica Polo obre aquest punt de l’ordre del dia. 

Explica que L'Ajuntament va posar en marxa aquest nou procés participatiu per implicar a la
ciutadania i a les entitats en la millora de la vida dels barris per tal d'aconseguir una ciutat més
saludable entre totes, aportant noves propostes i idees.

Es van rebre un total de 134 propostes i hem construït als consells municipals un total de 105,
en  el  nostre  districte  es  van  treballar  11  i,  de  la  priorització  realitzada  el  10  de març  per
vosaltres, l'equip de Govern ha triat les 4 més votades per portar-les a terme.

Les 4 propostes més votades al Districte 3 són: 

1. Dinamització de l’espai públic als barris de Xúquer, Can Palet, Can Palet II i
Guadalhorce , amb un 30% dels vots del CMD3

2. Impulsar  accions per fomentar  el  coneixement històric  i  cultural  als barris,
amb un 15% dels vots del CMD3

3. Promoure el verd i la naturalització d’espais  (Terrassa és verda) amb un
15% dels vots del CMD3

4. Augment d’activitats culturals i d’oci amb l’obertura dels centres cívics el cap
de setmana, amb un 10% dels vots del CMD3 

Informar-vos que a la sessió d’avui s’ha convidat a les persones proposants.

Ara cediré la paraula al personal tècnic per tal que us presentin cada proposta.
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1.  Dinamització de l’espai públic als barris de Xúquer, Can Palet, Can Palet II i  
Guadalhorce

La Sra. Sonia Arnau, Cap del Servei de Programes i Projectes de Suport a l'Atenció Primària i
la Sra. Laura Fusté, Tècnica de Joventut i Lleure  presenten aquesta proposta.

La proposta demanava promoure una iniciativa de dinamització comunitària als diferents espais
públics dels barris i al seu entorn que millori la convivència i la cura de l’espai públic a través de
la dinamització de les places i carrers del territori amb la implicació de la comunitat. 

Amb el  suport  de  diversos  professionals  (educadors  socials,  integradors...)  es proposa  fer
intervenció directa en els diferents espais comunitaris dels barris: 

1. Pista esportiva Can Palet II i carrers.
2. Zona esportiva i d’esbarjo de Xúquer i també els carrers.
3. Plaça de Guadalhorce i carrers.
4.  Plaça de Can Palet.  Caldrà  realitzar  un mapeig  dels  espais  del  Districte on  es  
detecten conflictes de convivència i civisme.

La tasca principal dels equips professionals seria resoldre conflictes i millorar la convivència en
els diferents espais dels barris d’incidència.  Es generarien espais alternatius de resolució de
conflictes  i  es promouria  un  canvi  social  basat  en la  solidaritat,  col·laboració,  participació  i
responsabilitat.  En  cas  que  fos  necessari  es  podria  buscar  la  col·laboració  del  Col·legi
d’Advocats de Terrassa que disposa de serveis de mediació (legal).

La Sra. Sonia Arnau comenta que, des de Serveis Socials, conjuntament amb Joventut, estan
valorant  les diferents opcions pressupostàries per poder portar  a terme la proposta. Un cop
tinguem  aquest  punt  definit,  es  farà   una  trobada  amb  les  entitats  per  acabar  de  definir
l’execució de la proposta.

La Sra.  Laura Fusté explica que  el  Servei  de Joventut  tornarà a posar  en marxa la  Taula
Tècnica de Joves  del  Districte 3 per  tal  de  poder  fer  una  detecció  conjunta  i  completar  la
diagnosi dels i les joves al territori.

 El Sr. Jordi Rueda pregunta si no hi ha dotació pressupostària per portar a terme la proposta.

La Sra. Lluïsa Pérez comenta que el pressupost de 2023 encara no està aprovat.

El  Sr. Josep Rodríguez pregunta qui portarà a terme l’execució de la proposta,  si seran les
entitats del territori.

La Sra. Lluïsa Pérez comenta que aquest és un dels punts que encara no està definit.

2. Impulsar accions per fomentar el coneixement històric i cultural als barris

La Sra. Lluïsa Pérez, Coordinadora del Districte 3 presenta aquesta proposta.

La  proposta  demanava  crear  un  joc  de  pistes,  o  un  recull  d’informació  cultural  i  històrica
d’edificis amb un circuit marcat per tal de fomentar la curiositat de conèixer altres barris de la
ciutat o espais amb rerefons desconegut del propi barri. 

Aquestes accions tindrien com a objectiu que les persones explorin la zona, conèixer anècdotes
de les persones més grans del barri , etc. Per això cal treballar la vessant vivencial i els records
i històries de la gent del barri.  

Per  fer-ho  es  pot  crear  una  Comissió  del  Consell  de  Districte  per  recopilar  tota  aquesta
memòria  històrica  però també treballar  amb els  Serveis  Municipals  que tenen coneixement
d’espais que poden tenir un valor patrimonial o històric dels diferents barris de Terrassa. 
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Es podria editar un  díptic o fitxa amb informació de cada barri explicant aquests indrets i fets
de cada barri. També es podria  implicar  a les  escoles fent  promoció  del  joc  i  els  diferents
itineraris. 

Aquest projecte es podria fer a nivell de Districte i de ciutat, de manera que es promogués el
coneixement dels diferents barris de la ciutat entre els veïns i veïnes de cada zona, anant més
enllà del coneixement del propi barri. 

La proposta que es fa des del Servei de Coordinació de Districtes és  la de treballar la idea a tot
el Districte, recollint  informació de la gent gran, fent tallers, per exemple amb l’entitat El Llibre
de la Vida per preservar els records,  vivències i informació sobre indrets rellevants dels barris...

Des dels diferents serveis municipals es podria fer un recull sobre el patrimoni, els espais del
districte, història i origen dels diferents barris... Es realitzarien tallers a les escoles del Districte
per explicar, de primera mà, algunes d’aquestes vivències i records perquè els infants tinguin la
informació. Que les escoles ampliïn aquesta informació sobre el districte (límits, equipaments,
punts  d’interès...)i,  finalment,  es  faria una petita  ruta pel  barri/districte  buscant  les pistes  al
territori i contestant algunes preguntes amb els infants.

3. Promoure el verd i la naturalització d’espais  (Terrassa és verda)

La Sra. Lluïsa Pérez, Coordinadora del Districte 3 presenta aquesta proposta.

La proposta demanava fer que Terrassa sigui una ciutat més verda, fent tallers de jardineria i
facilitant  que  els  veïns  i  veïnes  puguin  posar  testos  en  els  que  han  treballat,  als  balcons,
sempre seguint les normes de seguretat. 

Aquesta acció es pot estendre a les zones verdes que es podrien ornamentar  amb flors, per
exemple, c. Albinyana i Germà Joaquim.

Aprofitar els escocells dels arbres per fer augmentar el verd de la ciutat.

Aquesta activitat es podria combinar amb la setmana cívica on ja es fan plantades i aprofitar
per fer plantades i aprofitar per estendreu a les zones verdes i jardins del barri. La jardineria a
més de fer bonica la ciutat, té molts beneficis per la salut mental, afavoreix la millora del medi
ambient i la qualitat de l’aire.

PROPOSTA:

La proposta que es fa des del Servei de Coordinació de Districtes és  la de és realitzar una
activitat intergeneracional  i inclusiva,  adreçada a famílies, gent  gran i  infants. S’organitzaran
tallers  de  jardineria  amb  FUPAR,  on  monitors  amb  capacitats  diverses  ens  ensenyaran  a
plantar, trasplantar, regar, abonar, cuidar les flors, als diferents barris del districte.

El  Sr. Manuel Ávila pregunta què ha passat amb la seva idea de plantar  als escocells  dels
arbres a cantonades com la de Germà Joaquim/Albinyana.

La  Sra.  Lluïsa  Pérez   respon  que  això  és  una  obra  i  que  en  aquest  procés  no  estava
contemplat.

4. Augment d’activitats culturals i d’oci amb l’obertura dels centres cívics el cap 
de setmana

El Sr. Pepe Badia, Responsable Equipaments Districte 3  presenta aquesta proposta. 

La proposta demanava crear una proposta de tallers pel lleure adolescent en cap de setmana
que tingui una certa continuïtat i que pugui ser del seu interès. 

Actualment  Terrassa té poc lleure per adolescents  i  això és tradueix  en que molts i  moltes
adolescents  passen  el  cap  de  setmana  a  casa  jugant  on  line  o  acaben  convertint  el
consumisme en una proposta de lleure. 
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Es podrien fer tallers de fotografia per a mòbils fent servir punts d'interès del barri  o de la ciutat
i així s'aprofita per fer-los conèixer millor el lloc on viuen. 

Es podria acabar fent una exposició de les millors fotografies al centre cívic, o publicar-les a
algun grup d'Instagram creat expressament per l'ocasió. També es pot aprofitar l'interès que
tenen  alguns  joves  en  els  temes  de  medi  ambient  per  fer-los  participar  en  accions
mediambientals a nivell del seu barri. També es podrien recuperar jocs tradicionals i de carrer, i
promoure’ls des de l’escola, els esplais, etc.
 
Es considera que cal millorar l’oferta de lleure per infants i adolescents, perquè cal començar a
treballar  amb  les  famílies  des  de  ben petits  (0-3)  anys  i  fer  xerrades  i  conscienciar  sobre
l’impacte dels diferents tipus de lleure. Cal promoure la realització d’activitats saludables des de
petits amb les famílies.

Aquesta  proposta  d’activitats  es podria  desenvolupar  amb la  seva participació,  recollint  els
interessos i inquietuds que tenen.

Es podria fer una enquesta als instituts per conèixer les seves inquietuds així com col·laborar
amb el Consell d’infants i adolescents. 

Aquesta és una proposta comuna als Districtes 2, 3 i 6 i va adreçada a les entitats del territori,
que  formin part  del  CMD, o no.  La  idea és  obrir  els  equipaments  el  cap de  setmana,  per
activitats puntuals, programades per entitats, que siguin activitats comunitàries, de districte (no
les activitats ordinàries de les entitats). Es realitzaria de Període: setembre 2022 /juny 2023.La
sol·licitud es farà per Seu Electrònica i estaran condicionades al calendari de tancament dels
equipaments  cívics.  A  part  d’això,  des  de  l'Ajuntament  oferim  la  possibilitat  de  fer  un
acompanyament en la difusió de l’activitat, tant en l’elaboració cartell per part de la nostra Àrea,
com per la difusió xarxes socials Ajuntament, web municipal, ...  Les activitats hauran de portar
el Logo del procés Barris Saludables a tota la difusió.
 
La Sra. Mónica Polo diu que agraïm la feina feta a totes les conselleres i els consellers i a tots
els serveis municipals informa que es pot fer seguiment de l’execució de les propostes a través
de la Plataforma Participa a Terrassa.

Per últim, recorda que es recollirà la valoració de les persones i els òrgans participants en el
procés (en un qüestionari que rebran).

3. El Servei de Gent Gran al Districte 3. Presentació Projecte Lligams

La Sra.  Mónica Polo obre aquest punt de l’ordre del dia. 

Presentació i explicació del servei i recursos per a la gent gran al Districte 3, a càrrec de la
Sra. Victòria Hernández, Cap unitat Promoció de la gent gran i la Sra. Sara Gallés, tècnica del
Servei de Promoció de la gent gran. Veure ANNEX 1.

La Sra. Magda Aguilar comenta que no tothom té internet i que el Servei de Promoció de Gent
Gran ha de facilitar l’accés a la informació (díptics, programes, ...)

La Sra.  Victòria  Hernández comenta que hi  ha dues oficines d’informació a la gent  gran al
carrer Sant Ildefons i una prova pilot al Districte 6 i que s’intenten adaptar a les necessitats de
les diferents persones.

El  Sr.  Josep  Rodríguez  recorda  que  als  esplais  hi  ha  els  Punts  d’Orientació  Social  que
complementen aquestes oficines. 

La Sra. Sofia Cordero demana com podem fer arribar aquesta informació a la ciutadania de tots
els barris, per exemple el grup de Whats App de l’Activa + 60.
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La Sra. Mónica Polo comenta que es va informar a totes les entitats de gent gran de la ciutat.

La  Sra.  Yolima  Elisabeth  Vilada  proposa  que  el  voluntariat  dels  instituts  pugui  fer  un
acompanyament a la gent gran (per sortir a passejar, al metge, ...)

Presentació  i  explicació  del  Projecte  Lligams al  Districte  3,  a  càrrec  de  la  Sra.  Victòria
Hernández, Cap unitat Promoció de la gent gran i la Sra. Sara Gallés, tècnica del Servei de
Promoció de la gent gran. veure ANNEX 2.

Des del Servei de Promoció de la Gent Gran, de la ma del Districte s’ha fet un acompanyament
i  una  presentació  del  projecte  a  totes  les  entitats  del  territori.  El  projecte  Lligams  pretén
aconseguir una xarxa d’atenció a persones en situació de soledat al Districte 3 mitjançant la
dinamització de la comunitat i el veïnatge, a l’igual que s’està fent a la resta de districtes de la
ciutat.

Durant l’últim quadrimestre de l’any es farà la detecció i de cara a final d’any es farà una reunió
de seguiment amb la tècnica de Creu Roja que porta el projecte.

La Sra. Magda Aguilar comenta que aquesta informació hauria d’arribar també a les farmàcies
dels barris.

La Sra. Mónica Polo explica que hi  ha un altre projecte,  el dels Llibres Humans que també
arribarà a tots els districtes.

4. Informacions de presidència

La Sra. Mónica Polo obre aquest punt de l’ordre del dia . Informa :

CONCURS D’IDEES DEL NOU EQUIPAMENT A L’ANTIC SOLAR DE LA FÀBRICA SAIFA
KELLER.
Us informem que el 27 de juny de 2022 es va publicar el Concurs d’idees amb intervenció de
jurat, per la selecció de la millor proposta arquitectònica del nou equipament Saifa Keller al
barri de Can Palet.

El termini de presentació de les propostes finalitzarà el 26/09/2022 i l'obertura electrònica del
sobre que conté la proposta serà el dia 28/09/2022.

APARCAMENT PROVISIONAL SOLAR DE LA FÀBRICA SAIFA KELLER
Les  obres  de  l'aparcament  estan  en  licitació.  Al  ser  un procediment  obert,  es  preveu  que
s'adjudiquin i puguin començar les obres cap a finals d'any, principis del 2023.

POLIESTPORTIU CAN PALET-CAN JOFRESA 
Com ja hem comentat en alguna altra ocasió, des de l’Ajuntament portem anys reclamant a la
Generalitat,  com a  propietària,  que  es  solucioni  la  situació  del  Poliesportiu  Can Palet-Can
Jofresa.

Segons ens informa el Servei d’Esports, el Consell Català de l'Esport està preparant l'encàrrec
d'un  estudi  previ  de  viabilitat  per  la  convocatòria  de  concurs  de  projecte,  obra  i  gestió  de
l’equipament  per  tal  que  qui  es  presenti  pugui  assumir  la  inversió  de  la  remodelació  de
l’equipament, dotant-lo de nous serveis a canvi de la gestió i explotació de l’equipament per un
període d'anys ajustat a la inversió a realitzar.

La  previsió  és  que  després  de  vacances  es  faci  l’encàrrec  d’aquest  estudi  previ  a  que
convoquin el concurs durant el 2023.
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MASIA ELS BELLOTS

La Masia  dels  Bellots  serà un  Centre de serveis  a les  empreses,  centre de referència  del

desplegament  de  les  accions  enjegades  per  l’Ajuntament,  adreçades  a  la  millora  de  la

competitivitat dels Punts d’Atenció a l’Emprenedoria (PAEs) i de les empreses que allà estan

ubicades.

Actualment, de dilluns a divendres, estan fent obres a l’edifici, a la Masia, que no afecten ni al
recinte ni als magatzems i lavabos que utilitzen les entitats. 

El procediment per reservar la zona de barbacoes és el de sempre. Es fa la consulta telefònica
a Cultura per saber si està disponible la data que ens interessa i posteriorment fem la reserva a
través d’instància (per la Seu Electrònica).

El Sr. Manuel Ávila demana si es pot penjar un calendari públic a internet per poder consultar la
disponibilitat del recinte d’Els Bellots.

La Sra. Mónica Polo li respon que farem la consulta al Servei de Cultura.

El  Sr.  Jordi  Rueda  demana  si  tenim  informació  sobre  la  nova  planificació  del  bus,  del
procediment participatiu que es va fer.

La Sra. Mónica Polo li respon que no la tenim i que li farem arribar per correu electrònic.

5. Precs i preguntes

La senyora Mónica Polo obre aquest punt de l’ordre del dia.

El  Sr.  Manuel  Ávila  s’interessa  per  la  situació  de  la  Riera  de  Palau:  deteriorament,  obres
realitzades,  previstes.  Demana que es solucioni  el  problema de deixadesa de l’ACA durant
molts anys i que es faci una visita per veure la situació actual.

La Sra. Mónica Polo li respon que es farà la visita el més aviat possible i traslladarà les seves
inquietuds al servei corresponent.

El Sr. Manuel Ávila pregunta pel projecte d’ampliació del Parc de Vallparadís. Demana que es
vingui a explicar al Consell. També demana informació sobre els desnonaments dels horts de la
riera a Can Jofresa.

La Sra. Mónica Polo li respon que farà la demanda a l’Àrea corresponent.

El  Sr.  Manuel  Ávila  pregunta  per  què  s’han hagut  de registrar  en un registre  especial  per
interlocutar amb la Generalitat.

La Sra. Mónica Polo li respon que va ser una demanda de la Generalitat però que legalment, no
és imprescindible. Que els farà arribar la resposta que el Servei de Salut els va enviar.

La Sra. Sofia Cordero comenta que, per temes de seguretat, els barris queden desatesos a
l’estiu ja que les patrulles de districte no hi són al territori. També comenta que els programes
de festa major (de la ciutat) no han arribat al seu barri.
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La Sra. Mónica Polo comenta que ha hagut moltes queixes respecte el repartiment dels progra-
mes de festa major . També explica que, respecte les demandes de canvi de recorregut de la
L4, el Servei de Mobilitat està estudiant alternatives.

6. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de la ciutadania

La Sra.  Mònica Polo s'acomiada i dona les gràcies als consellers i  conselleres per la seva
assistència.

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Lluïsa Pérez Azcárate Mònica Polo Rubia
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